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FINANSIERING AV ØYER KOMMUNES BIDRAG TIL HAFJELL NASJONALANLEGG 
 
 

Saksbehandler:  Annikken Reitan Borgestrand Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/956    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
58/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Intensjonsavtale nr 2 – datert 14.05.14 
Beskrivelse av modell for Nasjonalanlegg alpint og Freestyleanlegg i Hafjell Alpinsenter 
Kartutsnitt – vannledning fra Reinsvatn 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
K-sak 33/14: Intensjonsavtale Hafjell nasjonalanlegg og freestylepark 
 
Saksutredning: 
Hafjell er en av Norges beste alpindestinasjoner og et velbrukt sted for konkurranser i alpine 
grener på nasjonalt nivå, men tilfredsstiller per i dag ikke kravene for internasjonale 
konkurranser. Øyer og Hafjell er vertskap for VM alpint junior i 2015 og YOG Lillehammer 
2016. I søknaden om OL2022 er det Hafjell som skal være arena for 7 av 12 medaljeøvelser i 
alpint. Som et ledd i å etablere arenaer for disse arrangementene er prosessen med å søke 
om status som nasjonalanlegg for tekniske grener alpint blitt gjenopptatt. I tillegg er det også 
lansert planer for et komplett freestyleanlegg. 
 
En rekke investeringsbehov må dekkes for at nevnte arenaer skal fremstå som fullgode i 
forhold til fremtidige trenings- og arrangementsformål. Økt kapasitet for snøproduksjon er 
det mest sentrale investeringspunktet, da en kapasitetsøkning innebærer tilførselsledning 
fra ny vannkilde. De to tabellene under viser estimerte kostnader og finansieringsplan før 
området for Nasjonalanlegg er endelig avgjort. Oversikten inkluderer også Half-pipe som 
ikke inngår i Hafjell Freepark, men som likevel må løses som en del av nødvendig 
anleggsinvesteringer for YOG. Tallene i tabellen er nye, kvalitetssikrede tall og avviker derfor 
fra tall i vedlagt «Beskrivelse av modell for Nasjonalanlegg alpint og Freestyleanlegg i Hafjell 
Alpinsenter». Sum investering Nasjonalanlegg Alpint er 58,4, ikke 56,1 som i tabellen under. 
 
Investering: 
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Finansiering: 

 
Tabellene ovenfor er Norges Skiforbund(NSF) sine egne kalkyler. Kalkylene viser en 
underdekning. Rådmannen forutsetter at nevnte underdekning finansieres av NSF og/eller 
Kulturdepartementet. 
 
I forbindelse med etableringen/søknaden om Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg vil det bli 
utarbeidet et avtaleverk som vil danne grunnlaget for etableringen av underliggende 
selskaper.  Kjøp av aksjer eller tilskudd til slike selskaper kan etter kommuneloven ikke 
lånefinansieres og det må dermed finnes andre finansieringsløsninger.  
 
Øyer kommune eier i dag 5 % av selskapet Hafjell Alpinsenter AS. Det vurderes at det er 
hensiktsmessig å selge disse aksjene og reinvestere dette i Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg . 
Utvikling av destinasjonens vintertilbud ved å etablere et nasjonalanlegg for alpint vil 
ytterligere befeste Hafjell som en attraktiv idrettsarena for både alpine grener og Freestyle. 
Rådmannen mener det er fornuftig å videreføre den strategiske satsingen på eierskap og 
nærhet til Hafjell. I tillegg er det allerede vedtatt støtte til JuniorVM i alpint og YOG som vil 
være en del av finansieringen.  
 
Selskapene i Hafjell vil bli stiftet med en relativt lav aksjekapital, ca 200.000 kroner samlet 
for de tre påtenkte selskapene, Hafjell Alpin Idrett AS, Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg og 
Hafjell Freepark AS. Resterende vil gis som tilskudd til Sameiet Hafjell Nasjonalanlegg.  
 
Tabellen nedenunder viser foreslått finansiering av Øyer kommunes andel til Nasjonalanlegg 
Hafjell. Det er gjort et anslag på frigjort aksjekapital ved salg av aksjer i Hafjell Alpinsenter 
AS. Beløpet er usikkert. Dersom frigjort aksjekapital blir vesentlig mindre enn forutsatt vil 
Rådmannen komme tilbake til dette. 
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*Tall i 1000kr 

 

Det er i K-sak 39/13 vedtatt en garanti som er kommunens egenandel for de bakkeløsninger 
som skal kjøres i Hafjell i forbindelse med et eventuelt OL i 2022. Med det avtaleverk og de 
tekniske løsninger man har skissert for nasjonalanlegg i Hafjell vil man langt på vei 
tilfredsstille de garantier som er satt for OL2022, som i størrelsesorden er maks 18 millioner 
kroner. 
 
Vurdering: 
I kommuneplanens samfunnsdel 2014 – 2025 er et av målene under verdiskapning og 
næringsutvikling at Øyer skal være Norges beste helårsdestinasjon. Dette er i tråd med Øyer 
kommunes satsning på turisme og idrett i regionen. Det er viktig å etablere permanente 
arenaer som tilfredsstiller samfunnets forventninger, idrettens behov og kommersielle krav, 
samt utvikler Hafjell og Øyer kommune til fortsatt å være en sentral aktør innen 
turistnæringen.  
 
Strategisk sett har Hafjell vært sett på som en viktig motor for utviklingen av Øyer kommune. 
Det er derfor viktig å sikre snøproduksjon og dermed legge til rette for at både langrenn og 
alpint har gode traseèr og ikke minst nok snø. En forlengelse av sesongen gjennom å sikre 
nok snø er viktig for å utvikle Hafjell som destinasjon. Konsekvensene av å ikke investere i et 
slikt anlegg vil være mindre snøsikkerhet og dermed en risiko for å tape markedsandeler. 
Dette vil få følger ikke bare for Hafjell som selskap, men også for Øyer som lokalsamfunn. 
 
Det er vurdert om det ville være hensiktsmessig å legge fram saken med flere alternativer til 
innstilling. Det er ikke funnet alternative finansieringsformer som rådmannen finner det 
aktuelt å foreslå. Saken bygger på K-sak 33/14 der det var bred politisk enighet om 
etablering av Nasjonalanleggselskapet Hafjell Alpin Idrett AS samt til etablering av 
underliggende selskaper. 
 
Rådmannen velger å legge fram saken nå selv om finansieringsmodellen ikke er helt klar. 
Dette fordi arbeidet med konseptet avhenger av at de ulike partenes økonomiske rammer 

 Beløp Kommentar 

Kjøp av aksjer i Hafjell Alpin Idrett AS 
og Hafjell Freepark AS                                         

200 Reinvestering av frigjort aksjekapital 

Tilskudd til Sameiet Hafjell 
Nasjonalanlegg 

6 800 Reinvestering av frigjort aksjekapital 

Tilskudd VM alpint junior 1 000 Ligger inne i någjeldende økonomiplan 

Tilskudd UngdomsOL                                               
(fordelt over fem år fra og med 2012) 

1 500 Ligger inne i någjeldende økonomiplan 

Årlig tilskudd (500.000 per år i 
perioden 2016-2025) 

5 000 Finansieres av disp.fondet. Må innarbeides i 
økonomiplan fra og med 2015 

Sum 14 500  

Finanskostnader 700 
 
Synliggjøring av hva nasjonalanlegget sparer av 
kostnader ved å motta beløpet som tilskudd fra 
kommune  

Totalt 15 200  
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blir avklart. Nærmere informasjon om status og videre fremdrift vil bli gitt når dette 
foreligger. 
 
Øyer kommune er i en utfordrende økonomisk situasjon. Det er derfor lagt vekt på å finne 
finansieringsløsninger som i minst mulig grad reduserer rammen til ordinær drift.  
 
Rådmannen finner det også viktig at kommunestyret vedtar en rekke forutsetninger for å 
sikre at det finansielle bidraget inn i Nasjonalanlegg Hafjell er bærekraftig på lang sikt, samt 
at skissert finansieringsløsning bidrar til at de økonomiske garantiene (18 millioner kroner) 
som allerede er gitt i forbindelse med OL2022 blir oppfylt. 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 

1. Kommunestyret vedtar foreslått finansieringsplan under forutsetning av at: 
a) Det om kort tid utarbeides et avtaleverk der det er enighet mellom alle parter.      
Avtaleverket legges fram til politisk behandling. 
b) De økonomiske bidragene fra andre parter blir som forutsatt. 
c) Vannledning og snøproduksjonsanlegg er en del av nasjonalanleggstrukturen. 
d) Midlene dekker tilsvarende andel av Øyer kommunes økonomiske forpliktelser i 
forbindelse med tidligere gitt garanti til OL 2022. 
e) Idrettens krav til nasjonalanlegget skal tilsvare de IOC vil sette i forbindelse med 
eventuelt OL i 2022. 
f) Norges skiforbund aktivt jobber med å skaffe årlige internasjonale mesterskap til 
Hafjell 
g) Selskapet Hafjell nasjonalanlegg AS gir tilbake til det lokale miljøet ved å opprette 
et stipend i størrelsesorden 10.000 kroner som hvert år skal gis til en lokal utøver 
mellom 14 -18 år som har utmerket seg innen alpint eller freestyle. 
 

2. Rådmannen gis fullmakt til å selge Øyer kommunes aksjer i Hafjell AS. Det opprettes 
en avtale med selskapet for å sikre videreføring av eksisterende tilbud til barn og 
unge i kommunen 
 

 
 
 
 
Sveinar Kildal Annikken Reitan Borgestrand 
Rådmann 
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ØKONOMIPLAN 2015-2018 ÅRSBUDSJETT 2015 - KJØREPLAN OG PROSESS 
 
 

Saksbehandler:  Anne Hjelmstadstuen Jorde Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/1000    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
59/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Kjøreplan: Økonomiplan 2015-2018 Årsbudsjett 2015 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
 
 
Saksutredning og vurdering: 
Det foreslås i hovedsak en videreføring av budsjett- og økonomiplanprosessen fra de to 
foregående år. Rådmannen vil legge fram forslag til saldert økonomiplan og budsjett i 
forkant av formannskapets innstillingsmøte i november. Budsjettprosessen vil være tema på 
alle formannskapsmøter utover høsten, for å sikre løpende involvering.  
 
Rådmannen har fastsatt administrative planrammer for 2015. Innen 29.8. skal virksomhets-
lederne detaljere sine budsjett for 2015 og beskrive konsekvenser av planrammene, samt 
melde investeringsbehov for økonomiplanperioden. Dette vil være tema for formannskapet 
9.9.   
 
Rådmannen foreslår å gjøre endringer i kommunens mål- og styringssystem. Dette for å sikre 
aktiv oppfølging av nylig vedtatt kommuneplan, og for å sikre bedre resultatoppfølging av 
virksomhetene gjennom året. Som et ledd i dette skal virksomhetslederne utforme tre felles 
mål for 2015. videre skal hver virksomhet utforme sine tre viktigste mål for kommende år 
som underbygger fellesmålene.  
 
Budsjettkonferansen som ble avholdt første gang høsten 2014videreføres. Formålet med 
konferansen er å ha en dialogarena mellom virksomhetsledere og de folkevalgte. I tillegg til 
formannskapet inviteres i år også alle gruppeledere, og som i fjor tillitsvalgte. Hovedfokus 
denne dagen vil være virksomhetenes mål for 2015. det vil også bli orientering om 
kommunens helhetlige situasjon, og på dette tidspunktet er statsbudsjettet for kommende 
år lagt fram.  
 
Etter at dialogmøte og brukerråd er avviklet skal brukermedvirkning i budsjettprosessen 
ivaretas i den enkelte virksomhet, og dette skjer fortløpende i budsjettprosessen. Bruker-
medvirkning har vært tema i G18 før sommeren.  
 
Formannskapet innstiller økonomiplan og årsbudsjett i møte 4.11, med påfølgende offentlig 
ettersyn og høringsperiode. Kommunestyret vedtar endelig 27.11.  



  Sak 59/14 

 

 Side 8 av 44   

 

 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Formannskapet vedtar framlagt forslag til kjøreplan for budsjett- og økonomiplanprosess 
høsten 2014. 
 
 
Sveinar Kildal Anne Hjelmstadstuen Jorde 
Rådmann 
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REGIONAL NÆRINGSPLAN OG ORGANISERING AV NÆRINGSUTVIKLINSARBEIDET 
I LILLEHAMMER-REGIONEN 
 

Saksbehandler:  Sveinar Kildal Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/1007    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
60/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Forslag til regional næringsplan 
Sammenstilling av innspill  
Kommentarer til kommentarer 
Sluttrapport forprosjekt næringsutvikling (utrykt vedlegg som er tilgjengelig under 
Regionrådet > Dokumenter på www.lillehammer.no: 
http://www.lillehammer.no/dokumenter.283767.no.html) 
 
Sammendrag: 
Gjennom denne saken ønsker rådmannen å få Formannskapet syn på en ny, regional 
næringsplan og organiseringen av næringsutviklingsarbeidet i regionen. Saken legges fram 
uten innstilling, men Formannskapet bes drøfte en skisse til vedtakspunkter i den endelige 
saken. 
 
 
Saksutredning: 
Utgangspunktet for denne saken er et forprosjekt initiert av Regionrådet, som hadde til 

hensikt å kartlegge næringsutviklingsarbeidet i Lillehammer-regionen. Sluttrapporten for 

forprosjektet ble presentert for Regionrådet i møte 8. mars og for formannskapene i 

regionen under Formannskapskonferansen 11. april, da regionalt samarbeid om 

næringsutvikling ble drøftet på bred basis. I PWC sin sluttrapport står det: 

«Hovedanbefalingen, som en følge av det resultatet kartleggingen har gitt, er at 

Lillehammer-regionen vil tjene på å koordinere næringsutviklingsarbeidet sitt i større grad 

enn det som er praksis i dag. Man har tilgang til kompetanse, ressurser og finansiering, men 

mangler samhandling. Gjennom å utvikle felles mål, strategier og tiltak, vil man få et 

omforent verktøy til hjelp i utøvelsen av et mer kraftfullt næringsarbeid.» 

I drøftingene ble det uttrykt bred enighet om at det er ønskelig å konkretisere og 

operasjonalisere det regionale, strategiske næringssamarbeidet videre. 

I august 2013 ble det så lagt frem likelydende forslag til prosess i formannskapene i de tre 

kommunene. Formannskapene stilte seg bak forslaget til prosess i følgende møter: 

 Lillehammer 20.august 2013 – sak 64/13 

http://www.lillehammer.no/
http://www.lillehammer.no/dokumenter.283767.no.html
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 Gausdal 10.september 2013 – sak 60/13 

 Øyer – 18. juni 2013 – sak 49/13 

Våren 2014 ble de prioriterte tematiske satsingsområder og strategier presentert ved to 

anledninger. Først i en bredt anlagt, åpen konferanse der næringsaktører, politikere og 

virkemiddelapparatet ble invitert til å delta og komme med innspill både i selve konferansen 

og etterkant. Dernest ble de presentert for regionens formannskapsmedlemmer, under 

regional formannskapskonferanse. 

I forslaget til prosess står det at saken skulle legges fram for kommunestyrene våren 2014. I 

løpet av prosessen kom det imidlertidig inn ønske om at saken behandles i de tre 

formannskapene før regionrådet, og dette gjorde at tidsskjemaet med å komme i mål før 

sommeren ikke holdt. For å sikre kontinuitet i den politiske behandlingen av saken, ble 

derfor hele saken skjøvet til høsten. 

Saken består av to deler, og det legges opp til at disse to delene behandles sammen: 

 Regional næringsplan 

 Organisering av næringsutviklingsarbeidet i regionen 

 
Fakta: 
Totalt sett har kommunene i Lillehammer-regionen hatt en vekst i folketallet de siste 13 

årene som utgjør omtrent halvparten av veksten på landbasis. De siste tre årene har veksten 

relativt sett vært enda lavere. Likevel er utviklingen i Lillehammer-regionen betydelig bedre 

enn i Oppland fylke totalt sett. Det er også store forskjeller mellom kommunene. 

Lillehammer har siden 1.1.2000 hatt en økning i folketallet på 8,5 %, mot 12,8 for landet 

totalt sett. Øyer har på hatt en vekst på noe over det halve av Lillehammer, mens Gausdal 

har hatt en negativ utvikling.  

01.01.2000 2010K4 2011K4 2012K4 2013K4 31.12.2013

Folketall Folkevekst Folkevekst Folkevekst Folketall Vekst siden 1.1.2000 Vekst siste 3 år

0 Hele landet 4 478 497       62 106           65 565           65 405           57 781           5 109 056       12,8 % 3,8 %

05 Oppland 182 701           871                 1 060              107                 577                 187 280           2,4 % 0,9 %

0501 Lillehammer 24 724             190                 194                 85                   178                 27 028             8,5 % 1,7 %

0521 Øyer 4 859               90                   3                      7                      -12                  5 102               4,6 % 0,0 %

0522 Gausdal 6 186               -1                    19                   -19                  96                   6 141               -0,9 % 1,6 %

Lillehammerregionen 35 769             279                 216                 73                   262                 38 271             6,3 % 1,5 %

0403 Hamar 26 545             318                 383                 308                 167                 29 353             10,5 % 3,0 %

0412 Ringsaker 31 622             318                 349                 215                 57                   33 406             5,8 % 1,9 %

0502 Gjøvik 27 013             167                 228                 205                 261                 29 647             8,8 % 2,4 %  

Kommunene i regionen har noe ulike forventninger om fremtidig befolkningsvekst: 

 Lillehammer skal ha en befolkningsvekst på 1 %, økende til 1,5 % i slutten av 

planperioden (2024) 
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 Øyer har mål om 6000 innbyggere innen 2025, det vil si en vekst på i underkant av 1,3 

% årlig 

 Gausdal har ikke noe konkret mål om befolkningsvekst, men antyder at de er fornøyd 

om de holder nivået slik det er 

 

Selv med Gausdal sin forsiktige målsetning, betyr det at regionen totalt sett har en 

forventning om at befolkningen skal øke mer de neste 12-13 årene enn den har gjort 

tilsvarende bakover i tid. 

NHO publiserer hvert år to rangeringer som forteller noe om tilstanden i næringslivet og 

næringslivets rammebetingelser i norske 

kommuner. Begge rapportene baserer seg på et 

omfattende statistisk materiale, og er skrevet av 

anerkjente analysebyråer. 

NHOs NæringsNM rangerer kommunene etter 

hvor næringslivet gjør det best. Rangeringen er 

basert på bedriftenes vekst og lønnsomhet, 

nyetableringer og næringslivets relative størrelse. 

Utviklingen til kommunene i regionen kan siden 2001 kan sees i tabellen til venstre. 

For regionen har vi ikke et tilsvarende komplett datasett, men det er mulig å gi en 
illustrerende oppstilling i tabellform: 
 

Plassering Lillehammer-regionen Nærings-
NM 

Totalt 79 regioner 

2010: 16   

2011: 12 2001-2011: 10 

2012: 33 2002-2012: 12 

2013: 37 2003-2013: 21 

 
NHOs KommuneNM rangerer kommunene etter attraktivitet og lokal vekstkraft basert på 
forhold ved arbeidsmarked, demografi, kompetanse, lokal bærekraft og kommunal 
attraktivitet. 
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Tilsvarende som for nærings-NM er det her noe 
mer begrenset tilgang til tall på regionnivå, men 
følgende tall er tilgjengelig: 
 

 2008: 22 (av 79) 
 2012: 20 
 2013: 14 

 
 
 

 
Vurdering: 
Regional næringsplan 

Som region har Lillehammer-regionen ambisiøse målsetninger for bosettingsvekst, noe som 
implisitt innebærer at det også er nødvendig med en god sysselsettingsvekst. Lillehammer-
regionen kan ikke belage seg på å være en pendlerregion, der befolkningsveksten skal bestå 
av personer som jobber i andre regioner. For det første er regionen for langt unna Oslo-
området til å være innenfor naturlig pendledistanse. For det andre er det ikke ønskelig for en 
region å ha for stor netto utpendling, da dette ofte er vanskelig å forene med en 
egengenerert vekst og attraktivitet som bo- og arbeidsmarkedsregion 
 
Kombinert med forprosjektrapporten, som tydeliggjorde behovet for en mer koordinert og 
målrettet innsats på næringsutvikling, bidrar vekstambisjonene til at rådmannen mener det 
er et stort behov for en ambisiøs regional næringsplan. 
 
Forslaget til regional næringsplan er omfattende, og inkluderer både overordnede strategier 
og mer operative tiltak. Slik sett fungerer dokumentet både som langsiktige rettesnor, og 
som et operativt arbeidsdokument for de som skal utføre næringsutviklingsarbeidet. 
 
Planen er videre skrevet med utgangspunkt at næringsutvikling er noe som gjøres med 
mange aktører i samfunnet. Det betyr at planen ikke bare sier noe om hva kommunalt 
ansatte kan gjøre for å få til næringsutvikling, men at planen forsøker å beskrive hvordan 
ulike samfunnsaktører sammen kan jobbe for å skape nye bedrifter og arbeidsplasser. 
 
Planforslaget består av 10 temaer, hvorav 6 er bransjerettede, mens de 4 øvrige er mer 
overgripende for næringslivet generelt. Det blir for omfattende å gå inn på hvert enkelt 
bransjerettet tema i dette saksfremlegget, men det er hensiktsmessig å si litt om 
vurderingen som er gjort for valg av de bransjerettede temaer. I utgangspunktet er det tre 
kriterier som er lagt til grunn for valg av bransjerettede områder som inngår i planen, og som 
også har fungert som rettesnor for valg av strategier innenfor de enkelte temaene: 
 

 Regionen må ha et strategisk utgangspunkt for å få til vekst innenfor et område 
 Det er gjort klare prioriteringer av temaer og strategier der regionen kan ta en 

ledende posisjon nasjonalt eller internasjonalt 
 Planen omhandler kun temaer der kommunen/regionen kan ha betydning for 

utviklingen, enten alene eller sammen med andre samfunnsaktører 
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Når det gjelder de fire temaene som er anses mer overgripende, har alle disse temaene klare 
politiske sider som krever en noe mer inngående redegjørelse. 
 
Ytre rammebetingelser for næringslivet 

Samferdsel blir av næringslivet beskrevet som den viktige rammebetingelsen for videre 
utvikling. Tospors jernbane og fullt utbygd E6 til regionen er sentrale spørsmål, noe som også 
stadfestes i de fleste kommunale og regionale planer i Lillehammer-regionen. Likevel har 
arbeidet med disse spørsmålene vært noe preget av skippertak og avhengig av ildsjeler. For 
å få til et mer proaktivt og systematisk arbeid med disse sentrale spørsmålene, foreslås det 
at det tillegges et tydelig ansvar til regionrådet for videre arbeid, og at det jobbes for å 
opprette et tverrpolitisk utvalg med særlig ansvar. 
 
Temaet omhandler også FoU-aktivitet og samarbeidsprosjekter, men disse punktene drøftes 
ikke nærmere i saksfremlegget. 
 

Næringsarealer 

Lillehammer-regionen har utvilsomt en utfordring når det kommer til næringsareal. Ikke 
nødvendigvis fordi det ikke finnes, men fordi ingen har komplett oversikt over hva som 
finnes, mye er ikke tilgjengelig på markedet og regionen har ingen felles plan for hvordan 
næringsarealene best bør utnyttes. 
 
Det foreslås at det jobbes for at arealplanprosessene i kommunene i større grad 
koordineres, og at arealplaner i større grad enn i dag blir en strategisk prosess for å realisere 
næringspolitiske mål. 
 

Profilering av Lillehammer-regionen som bo-, studie- og arbeidsregion 

Gjennom undersøkelser, senest en undersøkelse gjennomført av OFK, vet vi at Lillehammer-
regionen er en attraktiv region å bo og studere i. Samtidig er det slik at regionen fram til nå 
ikke har jobbet målrettet med å tiltrekke seg nye innbyggere og bedrifter gjennom aktiv 
regionprofilering. Det har vært gjort noen enkeltstående aktiviteter i de ulike kommunene, 
men på regionalt nivå har en satsing på regionprofilering begrenset seg til en nettside 
(www.lillehammer.no) som i for liten grad brukes til aktiv profilering. 
 
For å kunne bruke regionens attraktivitet til å faktisk nå de ambisiøse 
befolkningsvekstmålene og synliggjøre regionens attraktivitet for bedrifter, foreslås det at 
det opprettes en femårig prosjektstilling som regionmarkedsfører. Regionmarkedsførerens 
oppgave blir å gjennomføre den delen av regional næringsplan som omhandler 
regionprofilering. 
 
Gründer- og vekstservice 

Et tydelig punkt i forprosjektrapporten er at støtteapparatet for potensielle etablerere i 
regionen oppfattes som noe fragmentert og vanskelig tilgjengelig. Blant aktørene som 
etablerere naturlig kommer i kontakt med er Innovasjon Norge, Lillehammer kunnskapspark 
og kommunenes næringsutviklere. I prinsippet fungerer det slik i dag at kommunenes 
næringsutviklingsapparat er førstelinjetjeneste, og slik slett skal sluse etablerere videre i 
systemet, men tilbudet er ikke godt tilrettelagt og kommunisert. Det foreslås at det 

http://www.lillehammer.no/
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etableres et kompetent ”én dør”-system, som skal være en aktiv utviklingspartner for dem 
som vil etablere/ekspandere førstelinjetjenesten. Dette punktet berører også 
omorganiseringen som drøftes senere i saksfremlegget. 
 
Mangelen på kapital er én av utfordringene for regionens etablerere, og det foreslås at det 
jobbes for opprettelsen av et kapitalfond. Industriklyngen på Gjøvik har i dag et slikt fond, 
der blant annet Oppland Fylkeskommune og Sparebanken Hedmark er inne på 
finansieringssiden. Fondet er i prinsippet tilgjengelig også for bedrifter i denne regionen, 
men det er lite tilpasset regionens næringsstruktur. Prosessen med å opprette et slikt fond 
er ikke enkel, og vil kreve kontinuerlig og systematisk arbeid over en lengre periode.  
 
 
Organisering av næringsutviklingsarbeidet i regionen 
Rådmannen mener at en ambisiøs regional næringsplan også må følges av en vurdering av 
hvordan næringsutviklingsarbeidet er organisert. Forprosjektrapporten er tydelig på at det 
er behov for økt koordinering av næringsutviklingsarbeidet, men konkluderer ikke med om 
det er nødvendig med en ny organisering. En bred kartlegging av organiseringen i andre 
regioner, samt vurdering av egne utfordringer og muligheter i regionen, viser at det er 
hensiktsmessig å tenke en ny organisering. 
 
En mer detaljert gjennomgang av organisasjonsmodeller i de undersøkte regionene er 
vedlagt, og her gjengis hovedpunktene: 

 Hamarregionen: Hamarregionen Utvikling drifter næringsutviklingsarbeidet i Hamar, 
Løten og Stange. Ringsaker koblet på i noen prosjekter. Var tidligere en selvstendig 
enhet med kommunale tilskudd, men ble etter en juridisk vurdering gjort om til en 
enhet i Hamar kommune og et vertskommunesamarbeid 

 Gjøvikregionen: samlokalisert Gjøvikregionen næringsråd, regionrådet for 
Gjøvikregionen og destinasjonsselskapet, der det to første også har en tett 
organisatorisk kobling. Selskapene har inntekter både fra det offentlige og fra private, 
og modellen kan fremstå noe uryddig rent juridisk 

 Kongsvinger: i 2009 ble det igangsatt et omstillingsprogram finansiert av kommune, 
fylkeskommune og stat. Driftingen av omstillingsprogrammet, inkludert all 
næringsutviklingsarbeid i kommunen, gjøres av Hedmark Kunnskapspark. Krever 
sannsynligvis konkurranseutsetting på et tidspunkt 

 Nord-Trøndelag: har et eget AS, Proneo, som ble opprettet på restene av tre 
utviklingsselskap. Driver i dag omfattende prosjektdrifting, med etablererveiledning 
og forretningsmessig rådgivning. Arbeidet for kommunene er et tjenestekjøp som er 
konkurranseutsatt  

 
Lillehammer-regionen starter med blanke ark når det gjelder en regional organisering av 
næringsutviklingsarbeidet, og kan dermed finne en modell så nært opp til det optimale som 
mulig. Tar vi utgangspunkt i modellen fra Nord-Trøndelag kunne det vært interessant å tenke 
seg et nytt selskap med dagens Lillehammer kunnskapspark og næringsutviklingsressursene i 
kommunene som basis. Dette kunne gitt et godt grunnlag for et robust selskap, men har den 
klare utfordringen at en god del av aktiviteten vil være på det åpne markedet. Dette 
innebærer at tjenestekjøpet må konkurranseutsettes, og det blir lite forutsigbarhet i hvem 
som leverer tjenesten. 
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En Kongsvinger-modell ville betydd at hele arbeidet med førstelinjetjeneste og regional 
næringsutvikling ble satt ut til Lillehammer kunnskapspark. Dette kunne i og for seg vært en 
mulig modell, all den tid LKP i all hovedsak er et offentlig eid selskap, men LKP har for stor 
del av sin omsetning i det åpne markedet til at dette kunne vært gjort i egenregi. Altså ville 
en slik modell innebåret konkurranseutsetting. Deler av arbeidet anses helt kurant å 
konkurranseutsette (eks førstelinjetjeneste), mens andre deler av tjenesten ville vært 
komplekst å håndtere om en ny aktør skulle kommet på banen. 
 
Gjøvik og Hamar har på mange måter en rimelig lik modell. Den store forskjellen er juridisk 
organisering der Gjøvik er en selvstendig enhet som mottar offentlige tilskudd, og der det er 
kombinasjon av offentlige og private interesser. Vertskommunesamarbeidet i Hamar er 
svært ryddig juridisk, men har noen svakheter i det økonomiske handlingsrommet mot privat 
sektor og koblingen mot regionrådet er svak. 
 
Under følger en oppsummering av vurderingen som er gjort av arbeidsgruppen som har 
jobbet med organisering. Hele vurderingen ligger vedlagt denne saken. 
 
Oppgaver 

En mest mulig vellykket organisering må ta utgangspunkt i hvilke oppgaver strukturen er 
ment å ivareta. Disse er definert og fremgår av utkastet til Regional næringsplan. 
 
Denne saken berører ikke den økonomiske og administrative støtten næringsråd og –forum i 
de tre kommunene får fra kommunen, men det er ikke unaturlig å drøfte innretningen på 
dette i det videre arbeidet med oppgaver og organisering. 
 

Organisering 

Skal næringsutvikingsorganisasjonen være en effektiv oppgaveløser og en attraktiv 

arbeidsplass, synes det å være hevet over tvil at personressursene innen feltet i regionen i 

dag, i langt sterkere grad må samkjøres. Dette er helt i tråd med erfaringene fra samtlige 

modeller over (muligens med unntak av Kongsvinger) og i tråd med anbefalingene fra 

tidligere nevnte PwC-rapport.  

 

Dette innebærer følgende: Kommunene samler sine kompetente personressurser på feltet 

med et tilsvarende antall personer som kommuner. Dette innebærer en basisarbeidsstyrke 

på 3 personer. Erfaringene fra Gjøvik er at gevinsten ved å også ha regionrådskoordinatoren 

i denne strukturen er stor. Det er derfor arbeidsgruppens anbefaling at regionkoordinator 

inngår i den regionale næringsutviklingsenheten i Lillehammer-regionen. 

 

Videre tilsier erfaringene fra Gjøvik at et tettere samarbeid med det regionale 

destinasjonsselskapet, er en ubetinget fordel. Erfaringene fra Kongsvinger og Nord-

Trøndelag, tilsier et tettere samarbeid med den stedlige kunnskapsparken. Det kan også 

bemerkes at vi i Lillehammer-regionen kan komme lenger enn de andre modellene når det 
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gjelder å koble den landbruksbaserte næringsutviklingen på en felles 

næringsutviklingsstruktur. 

 

Koblingen mot kompetansen i destinasjonsselskapet 

Det er arbeidsgruppens formening at effekten av det totale næringsutviklingsarbeidet i 

regionen kan økes med et tettere samarbeid mellom den kommunale 

næringsutviklingsstrukturen og destinasjonsselskapet.  

 

Destinasjonsselskapet har vært gjennom en krevende periode og arbeidsgruppens 

anbefaling er at dialogen om samkjøring av oppgaver etableres nå og at progresjonen i dette 

arbeidet tar hensyn til destinasjonsselskapets interne arbeid med å sikre stabiliteten i sin 

egen organisasjon. 

 

Koblingen mot Lillehammer kunnskapspark 

Arbeidsgruppens anbefaling er at det etableres en konkret samarbeidsavtale mellom den 

kommunale næringsutvikingsstrukturen og Lillehammer Kunnskapspark med mål om at 

sistnevntes etablererkompetanse skal kunne nyttiggjøres i det løpende arbeidet med 

destillering av gründerideer. 

 

Arbeidsgruppens ambisjon er at en slik konstruksjon skal kunne hente flere av fordelene som 

ligger i PRONEO-modellen og samtidig unngå sårbarheten i systemet med rullering av 

innkjøp av tjenester innen næringsutviklingsfeltet. 

 

Koblingen mot det regionale landbrukskontoret 

Det regionale landbrukskontorets hovedoppgaver er av forvaltningsmessig art og har følgelig 

prioritet i disponeringen av personressursene der. Ideen med samlokalisering av 

kommunenes landbrukskontorer i sin tid var likevel å kunne få utviklet et mer potent 

næringsutviklingsmiljø for landbrukssektoren. 

 

Arbeidsgruppens anbefaling er at det med etablering av en ny regional 

næringsutviklingsstruktur, drøftes hvordan samarbeidet med den regionale 

landbruksenheten kan bli betydelig tettere. 

 

Geografisk og bransjemessig dedikasjon 

Selv om dagens næringsutviklingsstruktur i regionen har åpenbare svakheter, er en av 

fordelene at næringsutviklerne i de ulike kommunene har en betydelig kunnskap om og 

innsikt i det lokale næringslivet. Arbeidsgruppen er opptatt av at denne styrken videreføres 

inn i en ny regional næringsutvikingsstruktur. Erfaringene fra Hamar-regionen synes å være 

at dette kan gjøres ved å dedikere konkrete personressurser til konkrete geografiske 

områder i regionen. Næringslivet i de ulike geografiske områdene kan dermed forholde seg 

til kjente personer med et særlig ansvar for disse områdene. 
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Samtidig er ikke avstandene innen Lillehammer-regionen store og for næringslivet er 

kommunegrensene i stor grad underordnet. Arbeidsgruppen anbefaler derfor at 

disponeringen av personressursene i den nye regionale næringsutviklingsstrukturen har en 

sektorvis tilnærming. 

 

Lokalisering 

Erfaringene fra samtlige modeller arbeidsgruppen har studert, viser at samlokalisering av 

personressurser kan gi betydelige gevinster. Denne sakenhar samtidig skissert tydelig 

hvordan eventuelle negative effekter ved samlokalisering kan avverges med geografisk og 

bransjemessig dedikasjon. 

 

Arbeidsgruppen anbefaler at personressursene i den nye regionale 

næringsutviklingsenheten samlokaliseres og at det bør være et mål at dette skjer i nært 

samarbeid i første omgang med Lillehammer Kunnskapspark og i kommende runder med det 

regionale destinasjonsselskapet. 

 

Det er videre arbeidsgruppens anbefaling at selv om det nå etableres en ny 

næringsutvikingsstruktur for Lillehammer-regionen, bør denne være åpen for et fremtidig 

nærmere samarbeid med tilsvarende miljøer og funksjoner i tilgrensende område både syd 

for og nord for regionen. 

 
Styringsstruktur 

Det foreslås at den regionale næringsutviklingsenheten organiseres som et 

vertskommunesamarbeid med Lillehammer som vertskommune. Videre foreslås det 

følgende struktur: 

 Regionting. Deltakelse fra politisk og administrativt hold i kommuner og 

fylkeskommune samt fra næringsliv og FoU. Regiontinget er et rådgivende organ for 

Regionrådet, og skal være en sentral drøftingsarena. 

 Regionråd. Utgangspunktet er dagens regionråd, men regionrådet gis et tydelig 

strategisk beslutningsansvar for næringsutviklingsarbeidet. Helt konkret er det 

regionrådet som er beslutningsorgan for rullering av regional næringsplan. En slik 

løsning er naturlig siden den vesentlige delen av tiltaksfinansieringen i planen 

kommer fra partnerskapsmidler 

 Rådmannsgruppen. Skal være den regionale næringsutviklingsenhetens formelle 

kobling til administrasjonen, og det er her samkjøringen med planarbeid og 

tjenesteproduksjon samkjøres 

 Formannskap/kommunestyrer. Vedtar budsjettforutsetningene. Ved rullering av 

regional næringsplan får kommunestyrene næringsplanen til orientering 

 

Økonomi 
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Det legges til grunn at kommunenes bidrag til partnerskapsinstituttet mellom kommunene i 

regionen og fylkeskommunen, holdes på det nivået det er i dag. Partnerskapsmidlene vil 

være en sentral del av finansieringen av tiltaksdelen i regional næringsplan. I forbindelse 

med behandlingen av regional næringsplan i regionrådet, vil det bli lagt fram et forslag til 

fordeling av tilgjengelige partnerskapsmidler for inneværende og neste år på temaområder. 

 

I tillegg til partnerskapsmidler vil næringsutviklingsenheten søke å finansiere sine tiltak fra 

ulike kilder: kommunenes næringsfond, frie midler i kommunene, Oppland Fylkeskommune, 

Fylkesmannen i Oppland, statlige midler og europeiske midler. Det forventes at en samlet 

organisering av ressursene vil gjøre de to siste kildene mer tilgjengelig for regionen. I noen 

tilfeller vil det også søkes medfinansiering fra privat sektor.  

 

Hver kommune finansierer en stilling inn i den nye enheten. I utgangspunktet blir det opp til 

hver kommune om de har en person allerede som har egnet kompetanse til å inngå i 

enheten, eller om det er nødvendig å tilsette en ny person. Det må i tillegg tilføres enheten 

et driftsbudsjett som er tilstrekkelig til å sikre aktivitetsnivået. 

 

Regionmarkedsføreren er en ny stilling som krever egen finansiering. Det innledes en dialog 
mellom kommunene, Oppland Fylkeskommune, Regionrådet og evnt andre om opprettelse 
av en fem-årig prosjektstilling som regionmarkedsfører. Intensjonen er at det opprettes en 
stilling som organisatorisk vil tilhøre den regionale utviklingsenheten 
 
Slik styringsstrukturen er foreslått, er det regionrådet som skal beslutte hvordan de 

disponible midlene skal anvendes. Dette er slik sett ikke en del av beslutningen i denne 

saken. 

 

Videre behandling 

Denne saken vil legges fra for politisk behandling etter følgende plan: 

 Regionrådet: 5.september 

 Formannskap: Øyer 9.september, Gausdal og Lillehammer 23.september 

 Kommunestyret: alle kommuner 25.september 

 

Konklusjon: 
For å kunne nå regionens ambisjoner om befolkningsvekst, og som en oppfølging av 
vesentlige punkter i forprosjektrapporten om næringsutviklingsarbeidet i regionen, mener 
rådmannen det er nødvendig å tenke annerledes på hvordan vi driver 
næringsutviklingsarbeidet. En ambisiøs, regional næringsplan legges til grunn, og rådmannen 
mener det må opprettes en slagkraftig regional enhet som kan implementere tiltakene i 
planen. 
 
 
 
Til drøfting uten innstilling.  
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Rådmannen har per i dag følgende forslag til vedtakspunkter i den endelige behandlingen 
som det er særlig ønskelig at Formannskapet drøfter: 
  

 Forslaget til regional næringsplan godkjennes slik det foreligger 
 Det opprettes en regional næringsutviklingsenhet som organiseres som 

vertskommunesamarbeid med Lillehammer som vertskommune 
 De tre kommunene finansierer en stilling hver i enheten, som også vil bestå av 

regionkoordinator 
 Det innledes en dialog mellom kommunene, Oppland Fylkeskommune, Regionrådet 

og evnt andre om opprettelse av en fem-årig prosjektstilling som 
regionmarkedsfører. Intensjonen er at det opprettes en stilling som organisatorisk vil 
tilhøre den regionale utviklingsenheten 

 De konkrete konsekvensene av vedtaket innarbeides i kommunenes budsjetter for 
2015 

 
 
 
Sveinar Kildal  
Rådmann 
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ETABLERING AV PLASSER FOR KOMMUNALT AKUTT DØGNOPPHOLD (KAD) I 
SAMDRIFT MED NY INTERKOMMUNAL LEGEVAKT. 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv: 026 G21  
Arkivsaksnr.: 14/1012    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
61/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Sammendrag: 
I denne saken foreslås det å flytte eksisterende plasser for  kommunalt  akutt døgnopphold 
fra Lillehammer Helsehus til samdrift med ny interkommunal legevakt. 
 
Ut fra erfaringer med dimensjonering av KAD-plasser, både på landsbasis og lokalt, foreslås 
det å  redusere antall plasser fra 8 til 5. 
 
Med utgangspunkt i eksisterende løsning for ny legevakt, innpasses  5 KAD-plasser. Det 
totale romprogrammet aksepteres økt med inntil 220m2, til totalt 740m2, med nytt anslag 
på investeringskostnader på kr 29,6 mill. 

Saksutredning: 
I forbindelse med politisk behandling av framtidig plassering av interkommunal legevakt var 
utfordringene med kommunal drift vurdert, og en av hovedutfordringene det ble pekt på var 
å sikre en bærekraftig drift knyttet til rekruttering av nødvendig kompetanse. Legevakta som 
egen driftsenhet kan fort bli for liten til å kunne etablere turnusordninger som oppleves som 
tilstrekkelig attraktive arbeidsplasser. Det pekes derfor i saken på at man da må vurdere 
samdrift med andre kommunale tjenester. Dette spørsmålet er drøftet i styret i Helseregion 
Sør Gudbrandsdal og i felles rådmannsgruppe i regionen. Det legges nå fram en felles politisk 
sak i alle samarbeidende kommuner hvor det foreslås å flytte KAD-plassene fra Lillehammer 
Helsehus til nyetablert legevakt. 
 

Gjeldende samarbeidsavtale mellom kommunene i Helseregion Sør Gudbrandsdal  gir 
føringer for at vesentlige endringer i samarbeidsavtalen skal behandles av kommunestyrene. 

Fakta: 
Samarbeidende kommuner i Helseregion Sør Gudbrandsdal driver i dag 8 øyeblikkelig hjelp 
plasser (KAD) ved Lillehammer Helsehus. Nordre del av Ringsaker har i tillegg inngått en 
samarbeidsavtale om drift av disse plassene. 

Plassene samdriftes med 12 intermediærplasser ved Lillehammer Helsehus, slik at totalt 20 
plasser driftes i regi av samarbeidskommunene. Avdelingen har eget dedikert personale 



  Sak 61/14 

 

 Side 21 av 44   

 

inkludert en legevaktordning i tidsrommet kl 8-22 alle dager. Legetilsynet dekkes av ordinær 
legevakt på natt. 

Legevakta drives i dag i samdrift med sykehusets akuttmottak og hovedsaklig i felles lokaler.               
I forbindelse med etablering av ny interkommunal legevakt på Sykehuset Innlandet, 
Lillehammer (SIL) har spørsmålet om flytting av KAD-plassene til legevakta kommet opp. 
Utbyggingsprosessen ved sykehuset er nå kommet så langt at romprogrammet er vedtatt. En 
evt endring må avklares snarest slik at byggeprosessen ikke blir unødig forsinket. Det nye 
legevaktbygget er forventet ferdigstilt innen påske 2016. 

Som en del av prosessen med å etablere drift av interkommunal legevakt i eget bygg og med 
ren kommunal drift, har SIL sagt opp avtalen med fellesdrift av støttepersonell med 
akuttmottaket. Avtalen har ett års oppsigelse og utløper 01.04.2015.  

Vurdering: 
Helsedirektoratet har utarbeidet en statusrapport for etablering av KAD-plasser basert på 
innrapportering fra kommunene pr sept. -13. Rapporten gir mye interessant informasjon om 
hvordan kommunene har organisert sitt tilbud og erfaringer så langt. Her er noen korte 
stikkord fra rapporten: 

 Pr. 2013 har 206 av 428 kommuner etablert KAD-plasser. Gjennom 
kommunesamarbeid er plassene etablert i 85 kommuner. 47 kommuner har etablert 
selvstendige døgnplasser og 38 rapporterer for flere samarbeidende kommuner. 

 Oppholdstid for innleggelse varierer fra opphold uten overnatting til mer enn 5 døgn. 

 Det eksisterer ulike samlokaliseringer av tjenestetilbudet. 52 enheter er lokalisert til 
sykehjem, 22 til LMS/DMS/ Helsehus, 5 til legevakt og 6 til annen type institusjon. 

 Hovedandelen av pasientene legges inn fra hjemmet (91%), de øvrige fordeler seg på 
spesialisthelsetjenesten og heldøgns omsorgsboliger. 66% henvises fra legevakt og 
23% henvises fra fastlege. 

 31% av innleggelsene skjer på dagtid, 34% på kveld, 10% på natt og 25% på helg/ 
høytidsdager. 

 1% av pasientene er under 18 år, 24% mellom 18 og 66 år , 23% mellom 67 og 79 år 
og  52% over 80 år. 
 

Som en ser har hovedandelen av norske kommuner etablert KAD-plassene knyttet til 
sykehjem eller lokalt medisinsk senter/Helsehus. Bakgrunnen for dette er å styrke den 
kommunale kompetanse knyttet til oppgaver ved tidlig utskriving fra spesialisthelsetjenesten 
og samdrifte dette med intermediærtilbud. 

De samarbeidende kommunene i Helseregion Sør Gudbrandsdal har etablert et kompetent 
og meget godt fungerende intermediærtilbud ved Lillehammer Helsehus. Dette tilbudet kan 
videreføres uavhengig av plassering av KAD-plassene, forutsatt at legedekningen ved 
Lillehammer Helsehus opprettholdes på dagens nivå. 

KAD plassene defineres i nasjonalt planverk som en del av den akuttmedisinske kjeden, og 
kompetansebehovet er likt det som trengs i legevakt. Det vil derfor også ha gode 
samdriftsfordeler å legge KAD-plassene til legevakta. 
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Avtaleverk: 
Etablering og drift av KAD-plasser er hjemlet i Helse- og omsorgstjenesteloven § 3-5. 
Forutsetning for etablering av plassene er at det er inngått en forpliktende avtale mellom 
Helseforetakene og kommunene. En flytting av KAD-plassene vil innebære at avtalen med 
Helseforetaket må reforhandles. I  kontakt med Sykehuset Innlandet, Lillehammer er det gitt  
støtte til  en evt flytting av KAD-plassene fra Lillehammer Helsehus til interkommunal 
legevakt plassert på sykehuset. 

Det er kommet innspill fra fastlegene v/tillitsvalgt hvor de drøfter en evt flytting av KAD-
plassene. De slår i drøftingen fast at det ikke er noe formelt i vegen for at legevaktslegene 
kan ta ansvar for denne type plasser, forutsatt frivillige avtaler.  Det har vært tett kontakt 
med representant fra Legeforeningen lokalt, og leder av kvalitetsutvalget for legevakten, 
som begge støtter en evt. flytting av KAD-plassene. 

Reduksjon av antall KAD-plasser: 
Helsedirektoratets statusrapport 2013 antyder at dimensjoneringen av tilbudet er noe 
høyere enn behovet. Dette samsvarer godt med våre erfaringer, da vi så langt har hatt en 
belleggsprosent på ca 25% ved våre øyeblikkelig hjelp plasser. Hovedpoenget med 
akuttplasser er at det alltid skal være tilgjengelige plasser. Slik sett har det vært et mål å ha 
en beleggsprosent på ca 50% på disse plassene.  KAD-plasser er et nytt kommunalt tilbud og 
det vil alltid ta noe tid før et nytt tilbud finner sin plass, blir kjent i fagmiljøene og etter hvert 
mer etterspurt. Et av hovedmålene med plassene er å gi et tilpasset tilbud til pasienter i en 
akutt fase, hvor sykehusinnleggelse ikke er nødvendig. Slik sett er det grunn til å tro at 
bruken av plassene over tid vil øke. 

Ut fra signaler fra statlig nivå, og erfaringer fra egen drift av KAD-plasser, vurderes behovet 
til å være 4-6 plasser. Det legges derfor til grunn i framtidig drift at samarbeidskommunene i 
Helseregion Sør Gudbrandsdal skal ha 5 KAD-plasser, men at det uansett skal gis tilbud om 
øyeblikkelig hjelp plass, og at dette da må kompenseres ved bruk av intermediærplasser for 
å dekke evt topper.                                                               

Bemanning/turnus: 
I  sak angående etablering av legevakt ble problemet rundt etablering av legevakta som egen 
driftsenhet belyst. Konklusjonen var at det ikke er tenkelig at man klarer å rekruttere 
nødvendig kompetanse med så små stillinger dette ville utgjøre. Det ble derfor pekt på at 
man måtte se samdriftsmuligheter med andre tjenester, eks intermediæravdeling eller 
hjemmetjenesten.  

Ved å flytte KAD-plassene (5 plasser) til samdrift med legevakta vil det bli overført 5,9 
årsverk fra Lillehammer Helsehus til legevakten, slik at det totale antall pleiestillinger ved en 
kombinert drift legevakt og  KAD blir 16 årsverk. Det vil da være mulig å etablere 
legevakt/KAD-plasser som egen driftsenhet, med stillinger som vurderes som attraktive til å 
rekruttere nødvendig kompetanse. Da avtalen med SIL utløper første kvartal 2015, ca ett år 
før nytt legevaktbygg står ferdig, vil det være naturlig å etablere felles turnusløsninger 
mellom intermediæravdeling og drift av legevakt. Selv om tjenestene utføres på to fysisk 
adskilte steder, vil det være hensiktsmessig å bruke denne overgangsperioden til 
kompetansebygging. 
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Kompetansebehov/kvalitet på tjenestene inklusiv intermediærplassene ved Lillehammer 
Helsehus: 
Det er viktig at øyeblikkelig hjelp døgntilbudet  ikke organiseres slik at det bidrar til økende 
fragmentering av primærhelsetjenesten. Vi må ha et bevisst forhold til hvordan dette 
tilbudet skal integreres med de øvrige kommunale helse- og omsorgstjenestene. 
Statusrapporten fra Helsedirektoratet viser at det er ulik tilnærming for hvordan 
kommunene organiserer KAD-plassene. Kompetansen som bygges opp rundt dette tilbudet 
vil være viktig for institusjonstjenesten, hjemmetjenesten og legevakta, og det er derfor 
avgjørende at man sikrer samordning med relevante tjenester uavhengig av hvordan man 
organiserer KAD-plassene. 

Øyeblikkelig hjelp døgnopphold inngår som et ledd i den akuttmedisinske kjede. Kommunale 
øyeblikkelig døgnopphold skal være forbeholdt akutte innleggelser, og de fleste innleggelser 
kommer fra legevakta. Kompetansebehovet ved KAD-plassene er tilsvarende den 
kompetansen man trenger ved legevakta. Helsedirektoratets veileder for etablering av KAD-
plasser anbefaler at man benytter denne etableringen til strategisk å styrke 
primærhelsetjenestens kompetanse. Pt. er det viktig å ha fokus på å sikre rekrutteringen av 
nødvendig kompetanse ved ny drift av den interkommunale legevakta. 

Fra det tidspunktet Legevakta og KAD-plassene samdriftes (våren 2016), er det nødvendig å 
etablere et samlet daglegevakttilbud. Med dagens plassituasjon ved legevakta er det ikke 
hensiktsmessig å etablere daglegevakttilbudet før denne flytter inn i nytt bygg. Rådmannen 
vil komme tilbake med en egen sak knyttet til etablering av daglegevakt.  

Intermediæravd. ved Lillehammer Helsehus har etter hvert utviklet seg til å bli et godt drevet 
tilbud med god kompetanse både hos pleiepersonellet, men spesielt knyttet til utvikling av 
sykehjems-medisin. Det er en forutsetning at man ved en evt flytting av KAD-plassene 
beholder den legeinnsatsen man har ved Lillehammer Helsehus, og viderefører fokuset på 
sykehjemsmedisin. Sykehjemsmedisin utvikler seg etter hvert til et eget fag, og er 
avgjørende for kvaliteten innen pleie- og omsorgstjenestene. Dagens bemanning ved 
Intermediæravd er den samme som ved etableringen av tilbudet (før KAD-plassene ble 
etablert). Gitt denne forutsetningen vil intermediærtilbudet kunne videreføres uten redusert 
kvalitet. 

Lillehammer kommune har i dag underdekning på korttidsplasser, og det vil derfor være 
naturlig å reetablere 8 korttidsplasser i samdrift med intermediær avd. Ordinære 
korttidsplasser har en lavere bemanning (pleiefaktor 0,8) enn KAD-plassene (pleiefaktor 
1,18). Dette innebærer en redusert bemanning på  ca. 3 årsverk, men det forutsettes at 
pleiedekningen ved intermediæravd. og den samlede legeressursen opprettholdes som i 
dag. En flytting av KAD-plasser vil ikke gi turnusutfordringer ved samlet drift av 20 plasser i 
Helsehusets avd. C1 (intermediæravdelingen). 

Bygningsmessig konsekvenser: 
En flytting av KAD-plassene til ny legevakt vil medføre økt behov for arealer. Arealbehovet 
for ny legevakt ble opprinnelig anslått til ca 600 m2 . Gjennom pågående prosess er dette 
trimmet ned til 520 m2.  

Byggeprosjektet er nå ved en korsveg hvor en skal starte prosjektering. En endring av 
forutsetningene på nåværende tidspunkt vil mest sannsynlig forsinke byggeprosjektet. Det 
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viktigste på nåværende tidspunkt er å få en avklaring på om det er aktuelt å planlegge for en 
samlet drift av legevakt og KAD-plasser.  

For å sikre at det faktisk er mulig å innpasse en etablering av 5 KAD-plasser som en del av 
den foreslåtte utbygging av ny legevakt, er endrede forutsetninger forelagt byggets 
prosjektgruppe. Pt. har de gitt følgende tilbakemelding: 

 Det er så langt anslått et totalt arealbehov på inntil 850 m2 ut fra tidligere 
løsningsforslag og foreløpig romprogram for KAD-plassene. 

 Det vurderes mulig å bygge ca 10m frammom «Torglokket». Dette gjør at 
utbyggingsarealet i bakkant også må økes noe. 

 Det vurderes som mulig å få til en terrengtilpasning som kan gi tilstrekkelige 
utearealer foran legevakta. 

 En mulig envegsavkjørsel fra Anders Sandvigs gate ved Mathisens gate ville kunne 
forenkle trafikkforholdene. 

De endrede premissene for utbygging er vurdert i SI`s eiendomsavd., som mener dette kan 
løses. Saken er nå oversendt SIL ledelse for endelig avklaring, som forventes tidlig i august. 

Rådmannen er av den oppfatning at det videre detaljeringsarbeidet med planløsning og 
tekniske og økonomiske beregninger må legges til grunn i eksisterende planløsning for 
legevakta. En utvidelse for å dekke arealbehov for KAD-plasser må innpasses i nåværende 
planløsning, hvor en utnytter felles bruk av lokaler, og samtidig sikrer en god løsning for 
samdrift av tilbudene. Eksisterende garderober, personalrom, skyllerom etc. må 
nødvendigvis utvides, men det må være et mål for det videre arbeidet at dette løses 
innenfor en arealutvidele på inntil 220 m2. 

En evt. flytting av plasser får ingen bygningsmessige konsekvenser for Lillehammer Helsehus. 

Økonomi: 
Utgiftene til KAD-plassene fullfinansieres gjennom overføring av midler fra de regionale 
helseforetakene. Halvparten av midlene gis som øremerket tilskudd fra Helsedirektoratet 
fram til 2016, hvor finansieringa innlemmes i rammetilskuddet til kommunene. 

Beregningen for tilskuddene har tatt utgangspunkt i historisk forbruk av øyeblikkelig hjelp 
plasser, og midlene er fordelt etter samme fordelingsnøkkel som er brukt til utskrivingsklare 
pasienter og kommunal medfinansiering. 

I Helsedirektoratets veileder sies det ikke noe om hvor mange plasser som skal etableres. 
Forutsetningen for å få tilskudd er at tilbudet er etablert, har nødvendig kompetanse, og har 
tilstrekkelig kapasitet. Dette må forstås dit at kommunene til enhver tid må ha tilstrekkelig 
kapasitet for å ta pasienter inn til et øyeblikkelig døgnopphold uavhengig av hvor mange 
plasser som er «øremerket». 

Status så langt i drift av KAD-plasser på landsbasis kan tyde på at dimensjonering av tilbudet 
muligens er noe høyere enn behovet. Ved en evt. nedskalering av KAD-tilbudet fra Staten vil 
dette foregå uavhengig om hvor disse plassene er plassert. 
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Med disse forutsetningene vil en flytting av KAD-plassene til samdrift legevakt kunne gjøres 
innen nåværende ressurser. En nedskalering av plassantallet fra dagens 8 til anslått behov 5 
vil medføre et redusert bemanningsbehov tilsvarende 3,5 årsverk eller kr. 2,275 mill. som 
forutsettes som redusert finansieringsbehov fra kommunene, og fordeles etter gjeldende 
kostnadsfordeling. 

For det nye legevaktsbygget er tidligere anslått en kostnad på kr. 20 mill., som bygger på en 
erfaringsmessig kvadratmeterpris på ca. kr 34.000. Etter hvert som prosjektgruppen har 
arbeidet med detaljering av prosjektet, ser en at kompleksiteten rundt tomta mest sansynlig 
vil kunne øke kvadratmeterprisen. Mulige økte kostnader er først og fremst knyttet til 
behovet for å legge bygget lavere i terrenget med konsekvenser for terrengbehandling, og 
mulig ny fundamentering av eksisterende «torglokk».  
Rådmannen på Lillehammer varsler derfor allerede nå en samlet kostnad som ligger høyere 
enn tidligere forutsatt. Det er fortsatt for tidlig å anslå endelig de samlede byggekostnadene, 
men i de videre økonomiske anslagene foreslås det å bruke en kvadratmeterpris på kr 
40.000. 

En utvidelse av interkommunal legevakt for å finne plass til 5 KAD-plasser vil medføre en økt 
kostnad på husleie tilsvarende kr. 660.000 årlig som vil fordeles på kommunene etter vedtatt 
kostnadsfordeling. FDV-kostnadene forutsettes bli det samme enten plassene driftes ved 
Lillehammer Helsehus eller ny legevakt. 

Det samlede investeringsbehovet ved etablering av ny legevakt og 5 nye KAD-plasser anslås 
til kr. 29,6 mill, hvorav kr. 8,8 mill er knyttet til utvidelsen. Dette vil utgjøre en samlet husleie 
på k. 2.220 mill. Kostnadene forutsettes fordelt mellom samarbeidskommunene etter 
dagens avtalte kostnadsfordeling. Dagens husleieavtale for eksisterende legevaktslokaler er 
på kr. 187.000 årlig. 

Kostnader til drift av samlet legevakt og plasser for kommunalt øyeblikkelig døgnopphold tas 
inn i budsjett 2016, etter forutgående drøfting mellom samarbeidskommunene og i tråd 
med samarbeidsavtalen. 

Sammendrag økonomiske konsekvenser (grove anslag): 

1. Reduksjonen fra 8 til 5 plasser gir et redusert bemanningsbehov tilsvarende om lag 3,5 
årsverk eller 2,275 mill. kroner i redusert finansieringsbehov, som fordeles etter 
gjeldende nøkkel på de deltakende kommunene. 

2. I tillegg til dette komme en reduksjon på driftsutgifter knyttet til disse plassene på 
224.441 kroner pr plass (2013-kroner), noe som gir ytterligere 673.000 kroner i redusert 
finansieringsbehov, som også fordeles etter gjeldende nøkkel på de deltakende 
kommunene (dette er ikke kommentert ovenfor). 

3. Utvidelsen av legevakta til å romme de 5 KAD-plassene medfører en økt husleiekostnad 
på 660.000 kroner (7,5 % av den økte investeringskostnaden på 8,8 mill. kroner). Denne 
fordeles etter gjeldende nøkkel på de deltakende kommunene. 

4. Ut fra punktene 1-3 foran blir netto redusert finansieringsbehov fra de deltakende 
kommunene knyttet til reduksjonen/flyttingen av KAD-plassene på om lag 2,288 mill. 
kroner. 
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Videre prosess: 
En samdrift av KAD-plasser og interkommunal legevakt vil kunne etableres fra det tidspunkt 
nytt legevaktbygg tas ibruk. Slik sett har man god tid til å forberede en evt. samdrift.  

Byggeprosessen er nå kommet så langt at man er klar til å starte prosjektering. Det er derfor 
nødvendig allerede nå å ta stilling til om forutsetningene i bygget skal ta høyde for samdrift 
av legevakt og KAD plasser. 

Konklusjon: 
For å sikre rekruttering av nødvendig kompetanse og skape attraktive arbeidsplasser ved 
etablering av ny legevakt i ren kommunal drift, foreslås å flytte dagens KAD-plasser fra 
Lillehammer Helsehus til nytt legevaktsbygg. Dette innebærer at KAD-plassene drives på 
Lillehammer Helsehus fram til nytt legevaktsbygg står ferdig våren 2016. 
Intermediærtilbudet ved Lillehammer Helsehus vil kunne videreføres uten redusert kvalitet 
selv om KAD-plassene flyttes til ny legevakt. Antall KAD-plasser dimensjoneres med 5 
plasser. Dette forutsetter at eventuelle topper utover dette må løses ved bruk av 
intermediærplasser. 
 
Det totale utbyggingsprogrammet for ny legevakt utvides til totalramme på inntil 740 m2. 
Utvidelse av arealer til KAD-plasser skal bygge på dagens løsningsforslag til nytt 
legevaktsbygg. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. For å sikre rekruttering av nødvendig kompetanse og skape attraktive arbeidsplasser ved 

etablering av ny legevakt i ren kommunal regi, flyttes øyeblikkelig hjelp plasser (KAD-
plasser) fra Lillehammer Helsehus til nytt legevaktsbygg. Antall plasser reduseres fra 
dagens 8 til 5. 

2. Det totale utbyggingsprogrammet for ny legevakt utvides med 220 m2 til en totalramme 
på inntil 740 m2. 

3. Anslått m2-pris for bygging av ny legevakt oppjusteres slik at anslått investeringsbehov 
for ny legevakt blir kr. 29,6 mill. 

4. Økonomiske konsekvenser innarbeides i økonomiplan 2015 – 2018.  
 
 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
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KS HEDMARK OG OPPLAND: MEDVIRKNING I LOKALE PROSESSER I KOMMUNEREFORMEN 
 
 

Saksbehandler:  Eli Eriksrud Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/843    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
62/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
KS Hedmark og Oppland sitt brev til kommunene og fylkeskommunene datert 26.06.2014. 
Kommunal og moderningseringsdepartementets brev til fylkesmennene datert 3.7.14  - 
Oppdragsbrev til Fylkesmannen. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Innst. 300 S (2013-2014) om kommuneproposisjonen 2015, kap 4. Kommunereform 
KS landsstyre sin uttalelse i møte 28.05.2014 
 
Sammendrag: 
Rådmannen rår formannskapet til å gi sin tilslutning til at KS deltar som faglig tilrettelegger 
og koordinator for  lokale prosesser i det kommunereformarbeidet regjeringen etter 
stortingsvedtak har invitert kommunene til. 
 
Saksutredning: 
Rådmannen viser til vedlagte brev fra KS Hedmark og Oppland som redegjør for bakgrunn, 
KS sitt prinsipielle syn på kommunereformen, regjeringens forslag og stortingets behandling, 
i tillegg til premisser for KS medvirkning. Det er en premiss at kommunene selv må eie og 
styre prosessene, med bistand fra KS og fylkesmannen. KS ønsker på medlemmenes 
premisser å legge til rette for lokale prosesser sammen med fylkesmennene. De ønsker en 
forankring i hver kommune/fylkeskommune av sin deltakelse i det videre prosessarbeidet.  
 
Vurdering: 
Et bredt flertall i Stortinget har uttrykt støtte til igangsettingen av de lokale prosessene. Slik 
rådmannen ser det er Øyer kommune tjent med at KS deltar som faglig tilrettelegger og 
koordinator.  
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Formannskapet i Øyer gir sin tilslutning til at KS deltar som faglig tilrettelegger og 
koordinator for  lokale prosesser i det kommunereformarbeidet regjeringen etter 
stortingsvedtak har invitert kommunene til. 
 
 
Sveinar Kildal Eli Eriksrud 
Rådmann 
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UTVIKLINGSPROGRAMMET FOR BYREGIONER - BYR LILLEHAMMER 
 
 

Saksbehandler:  Bente Moringen Arkiv: 112  
Arkivsaksnr.: 14/480    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
63/14 Formannskapet 19.08.2014 
/ Kommunestyret  
 
 
Vedlegg: 
Prosjektbeskrivelse, datert 20.5.2014 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
 
 
Sammendrag: 
I denne saken foreslås at kommunen bekrefter sin tilslutning til utviklingsprogrammet for 
byregioner, ByR Lillehammer, fase en. Regionrådene i Lillehammer og Gudbrandsdalen har 
forut for søknaden om opptak i programmet, gitt sin støtte og bevilgning til formålet. 
 
Saksutredning: 
 
Bakgrunn for saken 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet inviterte ved årsskifte 2013/2014 byregioner 
til å søke om opptak i et utviklingsprogram.  Lillehammer i samarbeid med 
Østlandsforskning, Høgskolen i Lillehammer, fylkeskommunen, regionrådene i 
Lillehammerregionen, Midt-Gudbrandsdal og Nord-Gudbrandsdal ga sin tilslutning og tilsagn 
om bidrag. NHO, KS og LO støttet også søknaden. 
I ettertid har departementet uttrykt ønske om politisk forankring i den enkelte kommune, i 
form av vedtak i kommunalt organ. Dette er bakgrunnen for at saken fremmes nå. 
 
Fakta 
Med prosjektet Lillehammer by sine regionale vekstimpulser, er Lillehammer og 
Gudbrandsdalen tatt opp i utviklingsprogram for byregioner, ByR. Med programmet ønsker 
kommunal- og moderniseringdepartementet å legge til rette for positiv utvikling i byregioner 
i hele landet. 33 byregioner ble tatt opp i programmets fase 1 som varer ut 2014. 
Departementet har varslet en fase 2. Det er ikke automatikk i at deltagelse i fase 1 gir 
deltagelse i fase 2. Byregionene må søke, blant annet på grunnlag av resultater fra fase 1. 
Det er varslet at søknadsfrist høyst sannsynlig vil være mars 2015. 
Lillehammer fikk i midten av mars 2014 beskjed om opptak i programmet og tildeling av 
inntil kr 1.450.000 i prosjektmidler. I midten av mars kalte departementet inn til 
oppstartsamling i Oslo. Etter dette ble prosjektorganisasjon for ByR Lillehammer etablert 
med blant annet styringsgruppe og prosjektgruppe. Styringsgruppen består av 
regionrådslederne for Lillehammerregionen, Midt-Gudbrandsdal og Nord-Gudbrandsdal, 
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fylkesordfører og ordfører i Lillehammer som leder. Styringsgruppen holdt konstituerende 
møte 4.4.2014. Det er også utpekt kontaktpersoner i alle 12 kommuner som inngår i 
prosjektsamarbeidet. 
Ved avslutning av fase 1 skal følgende foreligge: 
• Kunnskapsgrunnlag og samfunnsanalyse som beskriver Lillehammers betydning for 
sitt omland forankret hos samarbeidende parter. 
• Handlingsplan for fase 2 forankret hos samarbeidende parter. 
For mer informasjon henvises til prosjektbeskrivelse, sist oppdatert 20.5.2014, som er 
vedlegg til saken. For mer informasjon om byregionprogrammet, henvises til programmets 
nettsider: 
http://distriktssenteret.no/byregionprogrammet/ 
 
Vurdering: 
Utviklingsprogram for byregioner skal øke kunnskapen om samspillet mellom by og omland 
for å styrke disse områdenes regionale vekstkraft. Prosjektet - ByR Lillehammer – er derfor 
et bredt anlagt samfunnsprosjekt som involverer en rekke målgrupper: Kommuner, 
regionråd, fylkeskommunen, FOU-institusjoner, næringsliv, frivillig sektor, 
arbeidstakerorganisasjoner. Primærmålgruppene vil være i Gudbrandsdalen, men prosjektet 
forventes å gi resultater og kunnskap som også er relevant for andre regioner i Mjøsregionen 
og landet for øvrig. 
 
I søknaden som ble sendt fra Lillehammer, og som var bakgrunn for opptak i 
byregionprogrammet, framgikk blant annet følgende: 
«Prosjektet skal styrke hele regionens attraktivitet for eksisterende bedrifter og innbyggere 
og potensielle nyetableringer og tilflyttere. Regionen har mye kunnskap, men aktørene må i 
større grad dele og utfordre hverandre. På den måten vil vi skape en moderne og 
utviklingsorientert region som er beredt til å møte framtidas muligheter og utfordringer.» 
Kunnskapsgrunnlaget og samfunnsanalysen forutsetter bidrag og engasjement fra de ulike 
partene i prosjektet.  For den enkelte kommune vil det være en anledning til å bidra med 
lokale fakta og forslag til problemstillinger i prosjektet. Det forventes at 
kunnskapsgrunnlaget og samfunnsanalysen vil gi relevant og nyttig kunnskap og informasjon, 
også uavhengig av hva som ellers vil komme ut av deltagelsen i byregionprogrammet. 
 
I tilsagnsbrevet fra departementet datert 3.4.2014 sies at midlene skal benyttes til å fremme 
formålet med fase 1. Dette er etablering og konsolidering av samarbeidet internt i 
søkerregionen, og utvikling og valg av tema den enkelte region ønske å jobbe videre med. 
Arbeidet med kunnskapsgrunnlaget og samfunnsanalysen utføres av Østlandsforskning og 
Høgskolen i Lillehammer. Arbeidet skjer både som analyser av tilgjengelig statistisk 
materiale, kartlegging og intervjuer. Som et ledd i informasjon og kunnskapsinnhenting vil 
det også bli arrangert en større samling i Ringebu 28.8.2014 hvor både kommuner, andre 
samarbeidende parter, næringsliv og andre interesserte oppfordres til å delta. 
Prosjektets budsjett har en totalramme på 3.2 mill.kr. Samarbeidende parter bidrar med 
egeninnsats og andre ressurser i arbeidet slik det framgår av budsjettet i 
prosjektbeskrivelsen (vedlegg). Tilsagnet fra departementet er kr. 50.000 mindre enn 
omsøkt. Differensen dekkes opp ved at den enkelte part i samarbeidet betaler egne 
reisekostnader. Ut over dette er det ikke forventet tilskudd/bevilgninger fra den enkelte 
kommune for å gjennomføre fase 1. 
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Kommunene vil bli orientert og trukket inn i behandling av samfunnsanalysen som grunnlag 
for å utpeke temaer for videre arbeid i fase 2. Kommunene vil også bli invitert inn i 
beslutningsprosessen rundt utvalg av temaer og søknad om å fortsette arbeidet i fase 2. 
Departementet har ønsket at kommunestyrene behandler saken. Vi mener det må være opp 
til den enkelte kommune selv å ta stilling til hvilket politisk organ som skal behandle saken. 
 
Konklusjon 
I denne saken foreslås at kommunen bekrefter sin tilslutning til utviklingsprogrammet for 
byregioner, ByR Lillehammer, fase 1. På denne måten imøtekommes et ønske fra 
departementet om politisk behandling i den enkelte kommune. 
Behandling av saken medfører ikke forpliktelser om økonomisk bidrag ut over at den enkelte 
kommune må betale reisekostnader for deltagelse på eventuelle møter og samlinger.  
Denne saken gjelder tilslutning til programmets fase 1. Kommunen vil i neste omgang bli 
trukket inn i beslutningen om prosjektsamarbeidet skal søkes videreført i en fase 2. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommune bekrefter tilslutning til utviklingsprogrammet for byregioner, ByR 
Lillehammer fase 1, Lillehammer by sine regionale vekstimpulser. 
 
 
 
Sveinar Kildal Bente Moringen 
Rådmann 
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KLAGE PÅ GEBYR VED  DELING AV GARDSBRUKGBNR 12/175 M.FL 
 
 

Saksbehandler:  Tor Falck Arkiv: PLAN 094/031  
Arkivsaksnr.: 10/1148    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
47/10 Planutvalget 19.10.2010 
42/11 Planutvalget 24.02.2011 
68/11 Planutvalget 25.03.2011 
64/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 

 Klage på oppmålingsgebyr i brev av 17.02.2014 fra Advokatfirmaet Thallaug v/advokat 
Bergsvein Træthaug. 

 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 

 Delegasjonsreglement for Øyer kommune. 

 Øyer kommunes gebyrregulativ 2013. 

 Sak 2/13 i planutvalget, den 22-01.2013 – Oppløsning og deling av 
landbrukseiendommen Nestingen Øvre gbnr 12/1 m.fl. 

 Melding om delegert vedtak – matrikulering med utsatt oppmålingsforretning over 
eiendommen gnr 12 bnr 177. Sak nr DS-PU 226/13 

 Brev av 23.01.2014 fra Fylkesmannen. Avvisning av klage på vedtak om gebyrfastsetting 

 Orientering ved fagleder for delingssaker om gebyrilegging i e-post av 20.02.2014. 

 Foreløpig svar i brev av 26.02.2014. 

 Orientering om forsinket behandling i brev av 13.05.2014. 

 Sakens øvrige dokumenter i sakene 10/1148, 13/439 og 12/937 
 
Lovgrunnlag: 

 Plan- og bygningsloven, av 27.06.2008. 

 Matrikkelloven, av 17.06.2005. 

 Matrikkelforskriften, av 26.06.2009. 

 Forskrift om unntak fra tidsfrister i saker som krever oppmålingsforretning, Øyer 
kommune av 18.03.2010. (Vinterforskriften) 

 Forvaltningsloven, av 10.02.1967. 
 

Sammendrag: 
Advokat Bergsvein Træthaug klager i brev av 17. februar 2014 på at oppmålingsgebyr for 
oppmåling av gbnr 12/175 og gbnr 155/1/844 ikke er redusert i henhold til 
matrikkelforskriftens § 18, da fristen for å gjennomføre oppmålingsforretning på 16 uker 
ikke er overholdt. Rådmannen viser til at klager ikke har tatt hensyn til at tidsfristen ikke 
løper om vinteren i henhold til «vinterforskriften» m.v og at det heller ikke er tatt hensyn til 
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at det tidligere er foretatt midlertidig matrikkelføring for Gbnr 12/175. Gebyret for 12/175 
opprettholdes, mens gebyret for gbnr 155/1/844 blir redusert med 1/3. 
 
 
Saksbakgrunn: 
I forbindelse med vedtak om oppløsningen av gården Nestingen Øvre i 2013, eid av Vidar 
Andre Nilsborg, gjennomførte Øyer kommune en rekke bruksendringer og oppmålinger med 
påfølgende oppfølging og etterarbeider i 2013. Vedtaket om oppløsning av Nestingen Øvre 
fant sted i planutvalget, den 22. januar 2013 i sak 2/13. i henhold til gebyrregulativet pkt 8.3, 
kan oppmålingsgebyr påklages til formannskapet. Vedtak her er slik kommunestyret har 
bestemt, i følge Fylkesmannen i brev av 23.01.2014, endelig i henhold til forvaltningslovens § 
28. 
 
Klagen fra advokat Bergsvein Træthaug v/advokatfirmaet Thallaug omfatter 
oppmålingsgebyrene på kr 33.640,- for gbnr 12/175 Nestingen Øvre, nå klassifisert som 
boligeiendom og kr 19.365,- for gbnr 155/1/844 Solberg sæter, nå klassifisert som 
fritidseiendom.  
 
I klagen på oppmålingsgebyr til sammen kr 53.005,- vises det til at kommunen i henhold til 

matrikkelforskriften § 18 skal gjennomføre 
oppmålingsforretning og fullføre 
matrikkelføringen innen 16 uker og at fristen 
begynner å løpe fra tidspunktet for tillatelse 
etter plan- og bygningsloven. Det vises videre til 
at tidspunktet for endelig matrikkelføring etter 
matrikkellovens § 24, regnes for å være 
tidspunktet for tinglysning. 
 
Det påpekes at dersom fristen oversittes så skal 
gebyret avkortes med en tredjedel og dersom 
kommunen oversitter fristen med ytterligere to 
måneder, så skal gebyret avkortes med 

ytterligere en tredjedel. 
 
Med henvisning til at det gikk 19 uker fra tillatelsen til fradeling forelå for gbnr 12/175 og 47 
uker for gbnr 155/1/844 fram til tinglysning, framsettes det i klagen at gebyrene må 
reduseres med henholdsvis 1/3 og 2/3. 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 

1. Formannskapet i Øyer kommune viser til at fullføringen av oppmålingsforretningen 
for gbnr 12/175 fant sted innenfor frist satt til 31.12.2014 i sak DS-PU 226/13. 
Melding om fullført sak ble sendt den 10.12.2013, dvs godt innenfor innfor fastsatt 
frist. Klagen i på gebyr stort kr 33.640,- blir derfor avvist og gebyret opprettholdes. 
For mye betalt gebyr for tinglysning på kr 1060,-, blir å tilbakebetale. 
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2. Gjennomført oppmåling med påfølgende matrikulering og oversendelse til tinglysning 
for gbnr 155/1/844, ble gjennomført to uker over fristen på 16 uker satt i 
matrikkelforskriftens §18, når det tas hensyn til utsatt frist i forhold til 
vinterforskriften og utsettelser på grunn av uklarheter med hensyn på grenser og 
manglende oppmøte ved gjennomføring av oppmålingsforretning ved en av partene. 
Gebyret blir derfor å redusere med 1/3 tilsvarende kr 6455,-. Det tilbakevises med 
dette også framsatt henvisning i klagen, om at fristen ble oversittet med 31 uker og 
at gebyret med dette skulle reduseres med 2/3. 

 
 
 
Sveinar Kildal Tor Falck 
Rådmann Seniorrådgiver 
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TILSTANDSRAPPORT FOR GRUNNSKOLEN I ØYER 
ELEVENES LÆRING 2013 
 

Saksbehandler:  Sveinar Kildal Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/999    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
65/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Tilstandsrapport for grunnskolen i Øyer – Elevenes  læring 2013. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
 
Saksutredning: 
Tilstandsrapport for grunnskolen – elevens læring 2013 legges  fram til behandling. 
Rapporten er basert på lovkrav om at skoleeier skal utarbeide en årlig rapport om tilstanden 
i opplæringen. Rapporten legges med dette fram for kommunestyret. Etter endt behandling 
sendes rapporten til Fylkesmannen. 
 
Det vil i formannskapet bli lagt fram en oversikt over 5. klasses resultat pr. skole, jfr. vedtak i 
KST-sak 47/13. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
 
1. Kommunestyret tar ”Tilstandsrapport for grunnskolen, elevenes læring 2013” til 

etterretning.  
 
2. Kommunestyret forutsetter at skolene bruker vurderinger og konklusjoner som 

utgangspunkt for forbedringsarbeid og styrket innsats for bedre læringsmiljø.  
 
 
 
Sveinar Kildal  
Rådmann 
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SKOLEFAGLIG ANSVARLIG I ØYER KOMMUNE 
 
 

Saksbehandler:  Sveinar Kildal Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/1004    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
66/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
Bakgrunn:; 
I opplæringslova § 13-1 fjerde ledd heter det at kommunen skal ha ”skolefagleg kompetanse 
i kommuneadministrasjonen over skolenivået”.  
Ansettelse av ressurser for å sikre lovpålagte oppgaver er i Øyer delegert til rådmannen. 
Organisering av skolefaglig ansvarlig er en oppgave som er delegert rådmannen. 
Kommunalsjef Liv-Kari Ringen sluttet i Øyer kommune våren 2013 og hun hadde funksjon 
som skolefaglig ansvarlig sammen med flere andre funksjoner. For å unngå ansettelse av ny 
kommunalsjef valgte rådmannen selv å tre inn i rollen som skolefaglig ansvarlig. Det ble 
gjennomført en fordeling av ansvar og oppgaver mellom skolefaglig ansvarlig, rektorene og 
staben på rådhuset.  
Det har vært stilt spørsmål om rådmannen kan utpeke seg selv som skolefaglig ansvarlig. Det 
har videre vært reist spørsmål om Fylkesmannen «godkjenner» ordningen med rådmannen 
som skolefaglig ansvarlig. Rådmannen har drøftet saken med utdanningsdirektør Trond 
Johnsen hos Fylkesmannen i Oppland. 
 
Saksutredning: 
I den påfølgende vurderingen er det lagt til grunn utdanningsdirektoratet sin fortolkning av 
opplæringsloven. Se http://www.udir.no/Regelverk/Tolkning-av-regelverket/Skoleeiers-
ansvar/Skolefaglig-kompetanse-i-kommuneadministrasjonen/ 
 
I sin konklusjon sier UDIR: 
Kommunen skal ha tilstrekkeleg og relevant skolefagleg kompetanse til å kunne løyse 
oppgåvene sine etter opplæringslovgivinga på ein forsvarleg og regelverkskonform måte. 
Kva som er tilstrekkeleg kompetanse, må vurderast konkret, mellom anna ut i frå 
organisasjon, storleik og kompleksitet i kommunen. Dei skolefagleg kompetente personane i 
kommuneadministrasjonen skal ha innverknad på dei skolerelaterte avgjerslene som blir 
tekne i kommunen.  
 
 Om funksjonsdeling sier UDIR: 

http://www.udir.no/Regelverk/Tolkning-av-regelverket/Skoleeiers-ansvar/Skolefaglig-kompetanse-i-kommuneadministrasjonen/
http://www.udir.no/Regelverk/Tolkning-av-regelverket/Skoleeiers-ansvar/Skolefaglig-kompetanse-i-kommuneadministrasjonen/
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Dersom det etter ei vurdering framstår som forsvarleg og i samsvar med relevant lovgiving at 
den skolefagleg kompetente personen i kommuneadministrasjonen også har ein annan 
funksjon i kommunen, meiner Utdanningsdirektoratet at dette ikkje er i strid med 
opplæringslova § 13-1 fjerde ledd. Ei eventuell deling av funksjonane skolefagleg kompetent 
og rektor, eller andre funksjonar på lågare nivå, må gjennomførast arbeidsrettsleg og kan 
ikkje gjerast gjennom delegasjon. 
 
Sentralt i UDIRs presiseringer er altså hvorvidt ordningen i den enkelte kommune er 
forsvarlig i forhold til å ivareta opplæringsloven og likebehandling av skoler og elever. Så 
lenge funksjonsdeling ikke er gjennomført på lavere nivå (dvs at en rektor eller inspektør er 
skolefaglig ansvarlig)  trenger man ikke å gjennomføre delingen arbeidsrettslig. 
 
Det er i lovverket ikke krav til tilsvarende « barnehagefaglig ansvar» i kommunens ledelse. 
Dette er derfor ikke drøftet  i denne saksfremstillingen. 
  
Øyer kommune har i dag 3 skoler og et rektorkollegium hvor skolefaglig ansvarlig er med. De 
tre rektorene rapporterer til rådmannen, noe de også gjorde med Liv-Kari Ringen som 
skolefaglig ansvarlig. 3 skoler er en relativt liten skolebelasting og kan ikke forsvare en egen 
skolefaglig ansvarlig på full tid. I en så vidt liten organisasjon som Øyer må denne funksjonen 
kombineres med andre arbeidsoppgaver. Likeledes er det et krav at «Dei skolefagleg 
kompetente personane i kommuneadministrasjonen skal ha innverknad på dei 
skolerelaterte avgjerslene som blir tekne i kommunen». Det vil si at vedkommende 
skolefaglig ansvarlig må rapportere til Rådmann for å kunne ha innvirkning på avgjørelser i 
skolesaker. I så fall måtte det da ansettes en person på ledernivå som kan ha «innverknad på 
dei avgjerslene». Det er ingen andre i dagens ledelse i Øyer kommune som både har 
innvirkning og skolefaglig bakgrunn enn rådmannen (bortsett fra rektorene selv), med 
mindre man ønsker å ansette en ny person. Dette har rådmannen vurdert til ikke å være 
hensiktsmessig økonomisk eller ledermessig. Skolene og rektorene trenger tett oppfølging 
fra sin leder og det vurderes positivt at rådmannen er tett på skolene. 
 
Det er en forutsetning ihht UDIR at ordningen i hver enkelt kommune er «forsvarlig». 
Rådmannen legger til grunn her at med forsvarlig menes at det legges inn tilstrekkelig med 
tid og ressurser for styring og kontroll med skolene i kommunen. Øyer kommune er 
organisert med månedlige rektormøter mellom de tre rektorer og skolefaglig ansvarlig. 
Videre er det månedlige oppfølgingssamtaler mellom Rådmann og hver enkelt rektor. For 
oppfølging av lovverket anvendes et systematisert program (1310.no). De ulike 
arbeidsoppgavene, inkl håndtering av klager, er fordelt mellom 
rektorer/skole/rådmann/skolefaglig ansvarlig/staber i en felles ansvarsmatrise. Rektorene er 
budsjettansvarlige for hver sine skoler/virksomheter, de rapporterer regelmessig til 
kommunens økonomisjef.  Årsrapport for skolen skrives av skolefaglig ansvarlig (nytt i 2014).  
 
Det har videre vært stilt spørsmål om hvorvidt Fylkesmannen vil «godkjenne» skolefaglig 
ansvarlig i Øyer. Det er slik at Fylkesmannen ikke er godkjenningsorgan av den enkle grunn 
at det er kommunen selv som er ansvarlig for å ha skolefaglig ansvarlig jfr. Opplæringsloven. 
Fylkesmannen er tilsynsmyndighet og vil kunne komme på tilsyn dersom de selv finner dette 
formålstjenlig. Således vil aldri Fylkesmannen «godkjenne» noen skolefaglig ansvarlig i noen 
kommune. Fylkesmannen har ikke gitt uttrykk for at de misliker ordningen i Øyer. 
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Fylkesmannen er behørig orientering om dagens ordning i Øyer.  Det er en svært god dialog 
og godt samarbeid med fylkesmannen (utdanningsdirektøren).   
 
Det stilles også krav til «kompetanse» hos den skolefaglige ansvarlige. Vanligvis oppleves 
dette til å være at man er lærer og har ped. Det er i UDIR’s fortolking av lovverket ikke satt 
absolutte krav til hvilken utdannelse/grad man skal ha, men man skal ha «realkompetanse 
når det gjelde pedagogikk så vel som gjeldande regelverk for skolen». Rådmannen har 
formell undervisningskompetanse opp til og med videregående skole i realfagene og erfaring 
som lærer fra ungdomsskole og videregående skole, men tok i sin tid ikke ped sem (30 år 
tilbake). Hvorvidt dette ville ha bedret kompetansen for dagens opplæringsituasjon og 
regelverk er mer usikkert. Det viktigste derimot er i følge UDIR at «kompetanse ikkje i seg 
sjølv er nokon tilstrekkeleg suksessfaktor; kompetansen må vere knytt til, og ha innverknad 
på, dei avgjersler som blir tekne». Formalkompetansen innen pedagogikk er  derfor svakere, 
men oppveies til dels av erfaring og interesse for utdanning og skole. Det er videre viktig at 
skolefaglig ansvarlig har de nødvendige fullmakter og posisjon til å følge opp utviklingen i 
Øyerskolen. Dagens løsning hvor rådmannen også er skolefaglig ansvarlig tilfredsstiller 
derfor intensjonen i lovverket hvor kompetanse alene ikke ar avgjørende, men må ses i 
sammenheng med påvirkningsmulighetene på avgjørelser. 
 
Konklusjon 
UDIR skriver at «Dersom det etter ei vurdering framstår som forsvarleg og i samsvar med 
relevant lovgiving at den skolefagleg kompetente personen i kommuneadministrasjonen 
også har ein annan funksjon i kommunen, meiner Utdanningsdirektoratet at dette ikkje er i 
strid med opplæringslova § 13-1 fjerde ledd.» 
 
Rådmannen vurderer at det er en forsvarlig ordning at rådmannen også er skolefaglig 
ansvarlig i Øyer kommune utifra en helhetsvurdering for kommunen og de lokale forhold ved 
skolene i Øyer. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Kommunestyret tar saken om skolefaglig ansvarlig til etterretning. 
 
 
 
 
Sveinar Kildal Sveinar Kildal 
Rådmann 
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SØKNAD OM STØTTE TIL USA-REISE 
 
 

Saksbehandler:  Frode Fossbakken Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/994    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
67/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Offisiell invitasjon fra Destination Stoughton 
Itinerary for reise 22. til 28. oktober 2014 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
 
 
Sammendrag: 
Øyer kulturskole ved rektor Jon Arne Johansen har mottatt en invitasjon til å reise til USA, 
nærmere bestemt til Stoughton i Wisconsin. Stoughton High School har en del ungdommer i 
alderen 15 – 18 år som danser norsk folkedans, som skal komme på besøk til Øyer i juni 
2015. Gruppen holder høyt nivå, og vil kunne skape et interessant samarbeid mellom 
dansemiljøet og kulturskolen. 
 
Saksutredning: 
Byen Stoughton ble grunnlagt av en nordmann rundt år 1900 og er kjent for å ha den største 
17. mai feiringen utenfor Norge. Byen ligger en snau times kjøring sydøst for Madison i 
Wisconsin og ca 2,5 t kjøring nord for Chicago. Den er dessuten vennskapsby med Gjøvik. På 
1960-tallet ble Stoughton High School Norwegian Dancers etablert ved Stoughton High 
School på initiativ fra daværende rektor ved skolen, og de har holdt på kontinuerlig siden. 
Danserne er ca. 25 personer i aldersgruppen 15 – 18 år, og de øver hver eneste skoledag i 
1,5 timer før skolen begynner. Det er strenge opptakskrav til gruppen. 
Se ellers www.stoughtonnorwegiandancers.net  
  
Gruppen har bestemt at de skal på turne i Norge i juni 2015, og foreløpig plan er uke 25 og 
26. Tidspunktet er valgt fordi skolen i Stoughton slutter i uke 24, mens skolen her slutter i 
uke 25. Dermed får gruppen muligheten til å opptre for skoleungdom i noen dager. 
Planen er foreløpig som følger for uke 25/15: 
Mandag: Gjøvik 
Tirsdag: Øyer 
Onsdag: Lillehammer 
 
I Øyer ønsker kulturskolen å få til en forestilling på skolen om formiddagen, på Hunderfossen 
familiepark og eventuelt på Hafjell Quality Resort om kvelden. På alle stedene gruppa 
besøker ønsker de å komme i tett kontakt med lokalt kulturliv, med felles evenementer. 
  

http://www.stoughtonnorwegiandancers.net/
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For å knytte sterke bånd inviteres kontaktene i Norge på besøk til Stoughton i slutten av 
oktober 2014 til møter og for å delta på et norsk kulturarrangement. Dansegruppe dekker da 
alle kostnader i USA. (Se foreløpig plan vedlagt) I tillegg til danserne satses det på å få med 
opptil to busser med andre amerikanere på en såkalt ledsagertur. Dette vil være 
norgespatrioter, mange med norske aner, samt tidligere dansere. Blant disse blir det mange 
norske bunader å se. HKB Turbuss er norsk turoperatør. 
  
Leder for dansegruppa i Stoughton har sendt denne hilsen til kulturskolerektor: 
  
«Kjære Jon Arne, 
Jeg heter Staci Heimsoth og er direktor av en norsk dansegruppe i Stoughton, W.  Jeg 
skjønner at Jon Andre Janson har snakket med deg.   Han bor også i Øyer og ble kjent med 
våre dansere i 2010 når de var på tur i Norge. Han hjelper oss nå med å planlegge en tur til 
Norge i juni av 2015. Vi håper at du kan hjelpe oss litt også når vi kommer til Øyer. 
(forts. på engelsk) 
The mayor of Stoughton, myself and the other committee members would like to extend an 
official invitation to you to join us in Stoughton this October. We are planning a weeklong 
event and inviting people from around Norway to come to Stoughton. This would provide us 
an opportunity to get to know one another, have a lot of fun, have a performance where 
performers that come can showcase their talents and then also have some time to plan for 
our tour to Norway. Once you arrive in Chicago, all your expenses and accommodations will 
be taken care of. We are very excited for this event called Destination Stoughton, and very 
much hope that you will be able to join us. Please see the attached official invitation as well 
as the itinerary. 
Please let me know what questions you may have about this invitation and event. 
Please let me know at your earliest convenience if you will be able to join us.   
 
Med vennlig hilsen, 
Staci Heimsoth 
Norwegian Dancer Director 
608.513.2152 
staci.heimsoth@charter.net» 
  
Offisiell invitasjon er vedlagt. 
  
Vurdering: 
Dette er et spennende prosjekt og Øyer kulturskole ser for seg å lage en forestilling i Øyer 
der elever i Øyer kulturskole og elevene fra USA opptrer i samme forestilling, f.eks. i 
Hunderfossen familiepark. Da arrangørene i Stoughton ønsker å få kulturskolerektor over til 
USA for å planlegge norgesbesøket og arrangementene søker Øyer kulturskole om å få 
dekket reiseutgiftene til USA-besøket. Flyreise tur/retur USA beløper seg til kr. 6.000, alle 
andre utgifter ved besøket dekkes av arrangørene i Stoughton. Virksomhet Kultur og Øyer 
kulturskole ser dessverre ikke at et slikt tiltak kan dekkes innenfor tildeltramme, og søker 
derfor formannskapets bevilgninger om dekning av reisen. Tiltaket vil være meget positivt 
omdømmebyggende for Øyer kommune lokalt, regionalt, og kanskje internasjonalt. 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 

mailto:staci.heimsoth@charter.net
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Formannskapet dekker reise til Stoughton, USA for kulturskolerektor 22 til 28. oktober 2014. 
Beløpet dekkes over formannskapets bevilgninger på følgende måte. 
 

Tekst Kontonummer Utgiftsøkning/ 
inntektsreduksjon 

Utgiftsreduksjon/ 
inntektsøkning 

Øyer kulturskole 11502 – 5000 – 3831 6.000,-  

Formannskapets 
bevilgninger 

14900 – 1000 – 1001  6.000,- 

Til sammen  6.000,- 6.000,- 

 
Formannskapets bevilgninger reduseres med dette fra kr. 70.330,- til kr. 64.330,- 
 
 
Sveinar Kildal Frode Fossbakken 
Rådmann 
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REPRESENTASJON TIL STIFTELSEN MOKSA KUNSTVERKSTED 
 
 

Saksbehandler:  Frode Fossbakken Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/998    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
68/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Vedtekter for Stiftelsen Moksa Kunstverksted, vedtatt 1.5.2010 
 
Sammendrag: 
Formannskapet må oppnevne ny representasjon til styret i Stiftelsen Moksa Kunstverksted i 
hht gjeldende vedtekter.  
 
Saksutredning: 
Stiftelsen Moksa Kunstverksted ble stiftet i 1992, i samarbeid mellom Bildende Kunstnere i 
Oppland, lokale kunstnere og Øyer kommune. Ved delegert vedtak ble Astrid Stuve 
oppnevnt som Øyer kommunes representant av rådmannen 30.9.04 (ark.sak 04/1188), og 
har fungert som styremedlem siden da. Stuve ber nå om avløsning fra styrevervet. 
 
I henhold til stiftelsens vedtekter skal styret ha følgende sammensetning: 
«To styremedlemmer med en vara, oppnevnes av Øyer kommune. Oppnevnelsene foretas 
annet hvert år i samsvar med kommunens valgperioder. 
Styrets tredje medlem med personlig varamedlem velges av lokale profesjonelle kunstnere, 
eventuelt blant husets brukere. 
Styrets fjerde og femte medlem med en vara, utpekes av Øyer næringsråd fra lokalt 
næringsliv for 2 år av gangen.» 
 
Det påligger derfor Øyer kommune å oppnevne 2 representanter, med en vara. På grunn av 
at vi nå er i utakt med valgperioder, oppnevnes representasjon nå for ett år. Etter 
kommunevalg i 2015 må oppnevnelse av representasjon komme i ordnet form. Etter 
oppnevnelse fra Øyer kommune opprettes det kontakt med lokale kunstnere og Øyer 
næringsråd slik at fulltallig styre kommer på plass. 
 
Vurdering: 
Øyer kommunes representant i styret for Stiftelsen Moksa Kunstverksted har gjort sin plikt i 
12 år, og ber nå om avløsning. I hht gjeldende vedtekter antydes det at politisk 
representasjon er ønskelig, og det påligger derfor Øyer kommune og finne 2 personer + 1 
vara til styrerepresentasjon. Styret bør da videre oppmuntres til å få på plass riktig 
representasjon fra lokale kunstnere og næringsrådet. 
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Det er tidligere fremmet sak om å opprette en 20 % stilling til drift av kunstverkstedet (kst-
sak 9/10), men dette ble ikke prioritert i budsjett- og økonomiplan. Stiftelsen sliter med 
dårlig økonomi, og lite aktivitet i kunstverkstedet. Øyer kommune bør gjøre en vurdering av 
videre engasjement i stiftelsen, og da vil politisk representasjon i styret ville kunne gi et godt 
grunnlag for fremtidig beslutning. 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Øyer kommunestyre oppnevner følgende til hhv styre- og varamedlem i Stiftelsen Moksa 
Kunstverksted: 
Styremedlem 1: ……………………………….. 
Styremedlem 2: ………………………………. 
Varamedlem: ………………………………….. 
 
 
Sveinar Kildal Frode Fossbakken 
Rådmann 
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KOMMUNESTYREVALGET OG FYLKESTINGSVALGET 2015 - FASTSETTING AV VALGDAG 
 
 

Saksbehandler:  Marit Getz Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/1001    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
69/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 
Vedlegg: 
Ingen. 
 
Andre saksdokumenter (ikke vedlagt): 
Ingen. 
 
Saksutredning: 
I Valgloven § 9-2 (1) heter det: 
 
 «Kongen fastsetter før hvert valg valgdagen til en mandag». 
 
I statsråd  6. juni 2014 ble valgdagen for kommunestyrevalget og fylkestingsvalget 2015 
fastsatt til mandag 14. september 2015. 
 

Hvert enkelt kommunestyre kan – i medhold av valgloven §9-2(2) – selv bestemme , med 
tilslutning  fra minst 1/3 av medlemmene, vedta at det på ett eller flere steder i kommunen 
skal holdes valg også søndagen før den offisielle valgdagen. Vedtaket må treffes senest 
samtidig med budsjettet for det året valget skal holdes. 

 
Kommunen har ved de siste valg hatt valg over en dag, og sitter igjen med positiv erfaring av 
det.  Det har vært holdt åpent for forhåndsstemming flere kvelder og  en lørdag.  De fleste 
benyttet seg av langdagene, og noen på lørdagen. 
 
Med bakgrunn i de gode erfaringene fra foregående valg fremmer 
 
 
Rådmannens forslag til innstilling: 
Ved kommunestyrevalget og fylkestingsvalget 2015 holdes det valgting   
mandag 14. september 2015. 
 
 
 
Sveinar Kildal Marit Getz 
Rådmann 
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REFERATER 
 
 

Saksbehandler:  Marit Getz Arkiv:   
Arkivsaksnr.: 14/1008    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 
70/14 Formannskapet 19.08.2014 
 
 

1. Årsmelding 2013 – Regionrådet for Lillehammer-regionen med  vedleggshefte. 
2. Referat nr. 29 fra byggekomitemøte for: Utbygging av Solvang skole fra 2010. 
3. Referat nr. 10: Byggeplassmøte for Vidarheim barnehage. 
4. Årsrapport: Bruk av kommunens næringsfond 2013. 

 
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
Referatene tas til underretning. 
 
 
 
Sveinar Kildal Marit Getz 
Rådmann 
 


